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Underwerp 

Wonen met zorg 

 

Op 1 november 2017 heeft de CU-fractie schriftelijke vragen gesteld over wonen met zorg.  

Hieronder vindt u de vragen en de reactie van het college:  

 

Ynlieding 

Er is een vraag om het oude pand aan de Master Hoeksmawei te kopen voor jongeren vanaf 18 

jaar om zelfstandig te wonen onder begeleiding. Het college staat hier niet positief tegenover en 

is bang voor een aanzuigende werking. 

Fragen 

1. Is het college zich ervan bewust dat deze groep jongeren in een gat vallen als ze 18 jaar 

worden? En dat er in onze gemeente nauwelijks woonruimte is voor deze jongeren? 

2. Weet het college dat deze jongeren soms noodgedwongen weer thuis bij de ouders wonen 

met alle problemen van dien? 

3. Is het college zich ervan bewust dat deze jongeren dan óók een uitkering aanvragen? 

Is het college op de hoogte van het feit dat er in het midden van het land veel meer van dit 

soort woningen zijn? Dat jongeren daarvandaan dan niet snel naar Achtkarspelen zullen 

komen? 

4. En dat een deel van de jongeren dankzij de begeleiding op den duur zelfstandig kan wonen en 

werken?  

5. Is het college zich bewust van het feit dat er in onze gemeente jongeren zijn die zonder dit 

soort voorziening op straat komen te staan met overlast als gevolg? 

 

Reaksje kolleezje 

In de inleiding wordt gerefereerd aan een woonzorg-initiatief voor jongeren (18-/18+) met een 

ondersteuningsvraag aan de Master Hoeksmawei in Drogeham.  

 

In eerste instantie heeft de initiatiefnemer van dit woon-zorginitiatief een verzoek ingediend om 

op deze locatie zeven zelfstandige woningen te realiseren. Op basis van de 

huishoudensontwikkeling in Achtkarspelen en de beperkte behoefte aan uitbreiding van de 

woningvoorraad die hiermee gepaard gaat, stond het college negatief tegenover het toevoegen 

van extra woningen op deze locatie.  

De initiatiefnemer heeft dit najaar een nieuw verzoek ingediend voor huisvesting van deze 

doelgroep op deze locatie in een andere vorm (gezinshuis). Dit verzoek betreft huisvesting van 

dezelfde doelgroep, echter hierbij is geen sprake van uitbreiding van de woningvoorraad. Het 

college heeft op 31 oktober 2017 ingestemd met dit principeverzoek. 

 



Side : 2 

 
 
 
 
1. Is het college zich ervan bewust dat deze groep jongeren in een gat vallen als ze 18 jaar 

worden? En dat er in onze gemeente nauwelijks woonruimte is voor deze jongeren? 

 

 Wat er precies wordt bedoeld met “deze groep jongeren” is niet duidelijk. Er wordt 

gerefereerd aan een groep jongeren vanaf 18 jaar die begeleiding krijgt bij het zelfstandig 

wonen, deze groep is heel divers wat betreft hun ondersteuningsvraag.  

 

 Waar het college zich bewust van is, is de problematiek rondom 18-/18+. De problemen doen 

zich vooral voor wanneer een jongere onder de Jeugdwet hulp heeft ontvangen. Op de 18e 

verjaardag gaan er opeens andere regels en andere financieringsstromen gelden. In de 

praktijk kan deze overgang op verschillende terreinen zorgen voor problemen.  

 

 Vanuit verschillende invalshoeken wordt er gewerkt om deze problematiek op te lossen. Zo is 

met zorgaanbieders de afspraak gemaakt dat er ruim een half jaar voor de 18e verjaardag een 

plan wordt gemaakt om deze overgang soepel te laten verlopen. Dit gebeurt in nauwe 

afstemming met de Jeugd- en Dorpenteams.  

 

 In de nieuwe aanbestedingsronde van de Wmo (lokaal) en vanuit Beschermd wonen 

(regionaal) zijn nieuwe producten ingekocht, zo kunnen we meer ambulante begeleiding 

inzetten.  

 Daarnaast is er in Achtkarspelen en Tytsjerksteradiel een werkgroep actief rondom deze 

problematiek. Vanuit verschillende domeinen (Wmo, Jeugd, Participatiewet) wordt deze 

problematiek integraal opgepakt.  

 

 Het college herkent zich er niet in dat er nauwelijks woonruimte is voor jongeren (18-/18+) 

met een zorgbehoefte. Naast dat voor deze doelgroep verschillende (intramurale) 

woonvormen in de gemeente aanwezig zijn, zijn er voldoende mogelijkheden om zorg en 

ondersteuning ambulant in te zetten. Vanuit het Jeugd- en Dorpenteam wordt aangegeven dat 

het soms lastig is om tijdig een geschikte woning voor jongeren te vinden. Het gaat hier dan 

niet om de zorg, deze kan ambulant worden ingezet, maar om een woning. Het college zal 

deze problematiek met de woningbouwverenigingen nader verkennen.   

  

 

2. Weet het college dat deze jongeren soms noodgedwongen weer thuis bij de ouders wonen 

met alle problemen van dien? 

 

Bij gebrek aan een geschikte woonruimte kan het soms voorkomen dat jongeren genoodzaakt 

zijn weer bij de ouders in te trekken. Of jongeren kiezen ervoor om in een andere gemeente 

te gaan wonen.  

 

3. Is het college zich ervan bewust dat deze jongeren dan óók een uitkering aanvragen? 

 

Het college is zich hier van bewust.  

 

4. Is het college op de hoogte van het feit dat er in het midden van het land veel meer van dit 

soort woningen zijn? Dat jongeren daarvandaan dan niet snel naar Achtkarspelen zullen 

komen? 

 

We zien dat steeds meer dat potentiële zorgondernemers zich aandienen bij de gemeente met 

de vraag om een woonzorginitiatief te beginnen.  

Voor zorgondernemers is de gemeente Achtkarspelen vanwege het vastgoed een 

aantrekkelijke optie: de inkomsten uit huren en baten uit jeugdzorg en WMO zijn landelijk 

vergelijkbaar, echter, het vastgoed in krimpgemeenten dat geschikt te maken is voor woon-

zorgvormen, wordt talrijker en komt steeds goedkoper op de markt. De gemeente loopt 

daarbij risico dat zorgondernemers zelf vraag creëren door cliënten buiten de gemeente 

Achtkarspelen aan te trekken. Momenteel werkt de gemeente aan een wegingskader om deze 

initiatieven te kunnen beoordelen.  

 



Side : 3 

 
 
 
 
5. En dat een deel van de jongeren dankzij de begeleiding op den duur zelfstandig kan wonen en 

werken?  

 

Dat is uiteindelijk het gewenste doel van de inzet. 

 

6. Is het college zich bewust van het feit dat er in onze gemeente jongeren zijn die zonder dit 

soort voorziening op straat komen te staan met overlast als gevolg? 

 

Er zijn bij het college geen gevallen bekend in Achtkarspelen waarbij jongeren op straat zijn 

komen te staan. Voor deze acute gevallen is voldoende opvang geregeld.  

 

 

Het college van burgemeester en wethouders van Achtkarspelen, 

 

 

 

 

 

 

 

 

secretaris, 

 

mr. drs. E.H.C. van der Laan 

 

burgemeester, 

 

G. Gerbrandy 

 

 

 

 


